ПРОГРАММА

Первой международной конференции с элементами молодежной научной школы 

«Магнитно-резонансная томография в исследованиях на животных»

 Томск, Россия, 5-7 декабря, 2014 г.
5 декабря 2014 г.
9:00-18:00. Регистрация участников Конференции

10:00 – 12:00. Открытие Конференции.

10:00-10:15.  Вступительное слово Председателя Оргкомитета Конференции: 
В.Л. Ярных, профессор Биологического института, Томский Государственный Университет (г.Томск, Россия),  доцент отделения радиологии и зам. директора Центра Био-Молекулярной Томографии,  Университет Вашингтона (г.Сиэтл, США)
10:15-10:30.  Приветствие ректора Томского государственного университета проф. Э.В. Галажинского.
11:30-11:45. Приветствие представителя Администрации Томской области.
12:00 – 18:00. Прогресс и перспективы МРТ лабораторных животных в России – пленарные доклады ведущих научных центров

12:00-13:00. Мошкин М.П., д.б.н., проф., директор ЦКП «Центр генетических ресурсов лабораторных животных», ИЦиГ СО РАН (г.Новосибирск, Россия). МРТ-технологии в работе Центра генетических ресурсов лабораторных животных.
13:00-14:00 – обед

14:00-15:00. Пирогов Ю. А. д.ф-м.н., профессор физического факультета, МГУ им. М.В. Ломоносова (г.Москва, Россия). Молекулярная визуализация и локальная ЯМР спектроскопия в исследованиях лабораторных животных. 
15:00-16:00. Губский Л.В., д.м.н., профессор, зав. кафедрой фундаментальной и клинической неврологии, Российский национальный исследовательский медицинский университет имени Н. И. Пирогова (г.Москва, Россия). Мультимодальное МРТ исследование модели острой фокальной ишемии мозга у крыс
16:00-17:00. Агафонова И.Г., к.б.н., старший научный сотрудник ТИБОХ ДВО РАН (г. Владивосток, Россия). Магнитно-резонансная томография и ангиография в биологических исследованиях Центра неинвазивной диагностики ТИБОХ ДВО РАН
17:00-18:00. Круглый стол "Настоящее и будущее МРТ лабораторных животных"

6 декабря 2014 г.
10:00 – 12:00. Новые технологии в МРТ лабораторных животных - пленарные доклады ведущих специалистов

10:00-11:00. Самсонов А.A., старший научный сотрудник отделения радиологии, Университет Висконсина (г.Мэдисон, США). Современные методы количественной характеризации нервной ткани и их применение к собачей модели мутации миелина. 
11:00-12:00. Наумова А.В., к.б.н., доцент отделения радиологии, Университет Вашингтона (г.Сиэтл, США). Соврeменные методы МРТ визуализации трансплантированных клеток. 
12:00-13:00. Акулов А.Е., к.б.н., научный сотрудник, ИЦиГ СО РАН (г.Новосибирск, Россия). Функциональная магнитно-резонансная томография для изучения нейрональной реакции на хемосигналы у мышей.
13:00-14:00 - обед
14:00-16:45. Мастер-классы:
14:00-15:15. Ярных В.Л. профессор Биологического института, Томский Государственный Университет (г.Томск, Россия),  доцент отделения радиологии и зам. директора Центра Био-Молекулярной Томографии,  Университет Вашингтона (г.Сиэтл, США). Управление контрастом изображений в МРТ
15:30:-16:45. Губский И.Л., врач-ординатор, Российская медицинская академия последипломного образования (г.Москва, Россия). Визуализация магнитной восприимчивости в исследованиях лабораторных животных. 
17:00-18:00 – Первая cессия стендовых докладов

7 декабря 2014 г.
10:00-13:00. Новые технологии в МРТ лабораторных животных - пленарные доклады ведущих специалистов

10:00-11:00. Великина Ю.В.,  научный сотрудник отделения радиологии , Университет Висконсина. (г. Мэдисон, США). Новые методы реконструкции изображений для ускоренного получения количественных параметрических изображений и магнитнорезонансной ангиографии.
11:00-12:00. Анисимов Н.В.,  д.ф.-м.н., ст. н.с., Центр магнитной томографии и спектроскопии, МГУ имени М.В. Ломоносова (г.Москва, Россия). Исследования животных методами магнитного резонанса. Мультиядерные аспекты.

12:00-12:30. Усов В.Ю., д.м.н., проф., руководитель отделения рентгеновских и томографических методов диагностики НИИ кардиологии РАМН (г.Томск, Россия). МРТ лабораторных животных в разработке контрастных препаратов - парамагнетиков на основе комплексов Mn(II)
12:30-13:00. Бородин О.Ю. ., к.м.н., заведующий отделением лучевой диагностики Томского областного онкологического диспансера (г.Томск, Россия). МР-ангиография лабораторных животных с комплексами Mn (II) и Gd (III)
13:00-14:00 - обед

14:00-17:30. Мастер-классы: 

14:00-15:15.  Наумова А.В., к.б.н., доцент отделения радиологии, Университет Вашингтона (г.Сиэтл, США). Магнитнорезонансная томография и спектроскопия сердца в доклинических исследованиях  

15:30-16:45. Ярных В.Л., профессор Биологического института, Томский Государственный Университет (г.Томск, Россия),  доцент отделения радиологии и зам. директора Центра Био-Молекулярной Томографии,  Университет Вашингтона (г.Сиэтл, США). Публикация результатов МРТ исследований в международных журналах

17:00-18:00 – Вторая cессия стендовых докладов
18:00-20:00 – Закрытие конференции
PROGRAM

First International Conference and Young Scientist School

“Animal Magnetic Resonance Imaging”

Tomsk, Russia, December 5-7, 2014

December 5, 2014

9:00-18:00.  Conference Registration

10:00 – 12:00. Opening Session

10:00-10:15.  Opening Remarks from the Chair of the Program Committee: 

V.L. Yarnykh, PhD, Professor of Biological Institute, Tomsk State University (Tomsk, Russia), Associate Professor of Radiology and Associate Director of the Bio-molecular Imaging Center, University  of Washington (Seattle, USA).

10:15-10:30.  Welcome Address: Rector of the Tomsk State University, Professor E.V. Galazhinskiy, D.Sci  

11:30-11:45. Welcome Address from the State Administration of the Tomsk Region.

12:00 – 18:00. Progress and perspectives of laboratory animal MRI in the Russian Federation: plenary lectures from the leading research centers

12:00-13:00. Moshkin M.P., D.Sci, Professor, Director of the Center for Genetic Resources of Laboratory Animals, Institute of Cytology and Genetics, Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences (Novosibirsk, Russia), MRI technologies in the research practice of the Center for Genetic Resources of Laboratory Animals

13:00-14:00 – Lunch
14:00-15:00. Pirogov Yu.A., D.Sci, Professor of Physics, Lomonosov Moscow State University (Moscow, Russia). Molecular imaging and localized NMR spectroscopy in laboratory animal studies

15:00-16:00. Gubskij L.V. D.Sci, Professor, Chair, Department of Fundamental and Clinicak Neurology,  Pirogov Russian National Research Medical University. Multimodal MRI of the rat model of acute focal brain ischemia 

16:00-17:00. Agafonova I.G., PhD, Associate Scientist, Pacific Institute of Bioorganic Chemistry  (Vladivostok, Russia). Magnetic resonance imaging and angiography in biological studies of Center of non-invasive diagnostics of Pacific Institute of Bioorganic Chemistry.
17:00-18:00. Round Table Discussion:

The present and the future of lab animal MRI

December 6, 2014

10:00 – 12:00. New technologies for laboratory animal MRI – plenary lectures from leading researches

10:00-11:00. Samsonov A.A., PhD, Associate  Scientist, Department of Radiology, University of Wisconsin-Madison (Madison, USA). Advanced MRI Methods for quantitative Neural Tissue Characterization and their Application in Myelin Mutant Shaking Pup.

11:00-12:00. Naumova A.V. PhD, Assistant Professor of Radiology, University of Washington (Seattle, USA). State-of-the-art MRI methods for transplanted cell tracking.

12:00-13:00. Akulov A.E., PhD, Assistant Scientist, Institute of Cytology and Genetics, Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences (Novosibirsk, Russia). Functional magnetic resonance imaging of chemosignal response in mice.
13:00-14:00 – Lunch

14:00-16:45. Master Classes:
14:00-15:15. Yarnykh V.L. PhD, Professor of Biological Institute, Tomsk State University (Tomsk, Russia), Associate Professor of Radiology and Associate Director of the Bio-molecular Imaging Center, University  of Washington (Seattle, USA). Image contrast management in MRI
15:30:-16:45. Gubskij I.L., MD, Russian Medical Academy of Postgraduate Education.  Susceptibility-weighted imaging (SWI) in laboratory animal studies.

17:00-18:00 – The first poster session 

December 7, 2014

10:00-13:00. New technologies for laboratory animal MRI – plenary lectures from leading researches

10:00-11:00. Velikina J.V., PhD, Assistant  Scientist, Department of Radiology, University of Wisconsin-Madison (Madison, USA). New image reconstruction methods for accelerated quantitative parameter mapping and magnetic resonance angiography

11:00-12:00.  Anisimov N.V., D.Sci, Senior Research Scientist, Center for Magnetic Tomography and Spectroscopy, Lomonosov Moscow State University (Moscow, Russia). Multinuclear magnetic resonance animal imaging studies.

12:00-12:30. Usov V.Yu., D.Sci, Professor, Director of the Department of Radiological Methods of Diagnostics, Research Institute of Cardiology RAMS (Tomsk, Russia). Magnetic resonance imaging of laboratory animals in the development of paramagnetic contrast agents based on Mn (II) chelates.

12:30-13:00. Borodin O.Yu., MD,  Director of the Department of Radiodiagnostics, Tomsk Region Cancer Center (Tomsk, Russia). Magnetic resonance angiography of laboratory animals with Mn (II) and Gd (III) chelates.

13:00-14:00 – Lunch
14:00-17:30. Master Classes: 

14:00-15:15.  Naumova A.V., Assistant Professor of Radiology, University of Washington (Seattle, USA).  Cardiac magnetic resonance imaging and spectroscopy in preclinical studies

15:30-16:45. Yarnykh V.L., PhD, Professor of Biological Institute, Tomsk State University (Tomsk, Russia), Associate Professor of Radiology and Associate Director of the Bio-molecular Imaging Center, University  of Washington (Seattle, USA). International publication of MRI research.

17:00-18:00 – The second poster session
18:00-20:00 – Closing ceremony
